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 Záznam z rokovania Komisie na ochranu verejného poriadku, životného 

prostredia a výstavby pri Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Košice-

Dargovských hrdinov zo dňa 06.09.2023 
 

Prítomní: - poslanci MiZ a členovia komisie:  Mgr. Marek Štefanisko (predseda) 

MUDr. Ján Sekáč, MBA  

Ing. Matúš Novák, PhD. 

Mgr. Ľubor Kalafus                                                                           

Roland Georgiev 

Ing. Dušana Sobodová 

Ing. Georgi Svetozarov 

Daniel Magula 

                                                                                         

 

- za MÚ:  PhDr. Peter Derevjaník, PhD. (prednosta) 

     Ing. Mgr. Martin Farkašovský (kontrolór MČ) 

                                        Ľubomír Senčák (OŽPVaPČ)  

                                        PhDr. Erik Stiborek (OŽPVaPČ) 

 

 

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Diskusia   

3. Záver 

 

 

K bodu 1/  

 

Rokovanie komisie  ochrany verejného poriadku, životného prostredia a výstavby (ďalej len 

„komisia“) otvoril predseda komisie, Mgr. Marek Štefanisko, ktorý privítal všetkých 

prítomných a oboznámil ich s programom rokovania. 

Ing. Vladislav Stanko, DPA, MBA, LL.M. a Tomáš Vasok sa rokovania komisie nezúčastnili.        

 

 

K bodu 2/ 

 

Mgr. Marek Štefanisko – otvoril diskusiu k problému s odstránením nelegálnej osady pod 

Kurskou ulicou a požiadal o návrh spôsobu jej odstránenia. Zároveň poprosil prítomných 

členov komisie o pomoc pri samotnom vypratávaní. 

 

PhDr. Erik Stiborek – navrhol umiestniť na základe požiadavky adresovanej zo strany MČ 

Košice-Dargovských hrdinov mestu Košice veľkokapacitný kontajner do priestoru tesne k 

predmetnej osade. Rovnako MČ Košice-Dargovských hrdinov požiada Mestskú políciu 

Košice o pomoc so zabezpečením bezpečnosti v čase vypratávania. MČ Košice-Dargovských 

hrdinov pred realizáciou akcie v rámci svojich technických a personálnych možností vyčistí 

prístupovú cestu k osade pre lepší prístup. O konkrétnom termíne likvidácie osady sa 

zamestnanci OŽPVaPČ dohodnú s predsedom komisie, pánom Mgr. Štefaniskom, ktorý 

prisľúbil pomoc s vypratávaním v spolupráci s dobrovoľníkmi z organizácie TrešKEš. 
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Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa o možnostiach zamedzenia zdržiavania sa 

bezdomovcov v muldách v lokalite pod Jaltskou a Bielocerkevskou ulicou. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že vzhľadom na veľmi komplikovaný terén pokrytý hustou 

náletovou zeleňou, navyše bez prístupových zón, je náročné plánovať upratovanie tohto 

priestoru. Samotné upratovanie priestorov medzi sídliskovou zástavbou a Prešovskou cestou 

nie je vzhľadom na dlhoročné zdržiavanie sa bezdomovcov v tomto priestore a opakovanú 

výstavbu nelegálnych obydlí systémovým riešením. Teoretickým riešením je komplexné 

skultúrnenie tejto oblasti a pravidelné udržiavanie existujúcej zelene. 

 

MUDr. Ján Sekáč, MBA – upozornil na potrebu pravidelného upratovania verejných 

priestranstiev v okolí Polikliniky Východ. Rovnako požiadal o oslovenie vlastníka 

neudržiavaných pozemkov v okolí Polikliniky Východ s požiadavkou na zabezpečenie ich 

skultúrnenia. 

 

Ľubomír Senčák – prisľúbil zvýšenie kontroly aktivačných pracovníkov, ktorí sú určení na 

čistenie verejných priestranstiev v okolí Polikliniky Východ. Uviedol, že MČ Košice-

Dargovských hrdinov aktuálne pripravuje výzvy na vyčistenie a kosbu pozemkov pre 

všetkých vlastníkov súkromných pozemkov na území MČ Košice-Dargovských hrdinov, 

ktorých pozemky nie sú udržiavané. 

 

MUDr. Ján Sekáč, MBA – opýtal sa, či sa na území mestskej časti plánuje budovanie nových 

parkovacích miest. Navrhol vybudovanie niekoľkých miest pri „detskom oddelení“ 

Polikliniky Východ. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že na rozšírenie parkovacích miest v predmetnom území bude 

potrebné obstarať projekt a splniť všetky prípadné podmienky stanované ÚHA. Doplnil, že 

zlepšenie situácie s parkovaním v okolí Polikliniky Východ môže do budúcna priniesť tiež 

predpokladaná výstavba objektu s nadzemným parkovaním na parkovisku pred budovou 

samotnej poliklinky. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa, či je plánovaný výrub značného počtu stromov pri 

Poliklinike Východ v súvislosti s výstavbou vyššie spomínaného súkromného objektu. 

 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – uviedol, že v minulosti existovala požiadavka na väčší výrub 

v tomto priestore, následne však došlo k zmenám v projekte, ktoré viedli k zmenšeniu tohto 

objektu. Tým sa optimalizovala požiadavka na pôvodne plánovaný komplexný výrub drevín. 

MČ Košice-Dargovských hrdinov doposiaľ neobdržala žiadnu informáciu od investora 

o postupe prác v rámci tejto výstavby. Výstavba by však skultúrnila celý priestor a pomohla 

by tiež riešiť otázku parkovania v tejto lokalite. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – upozornil na nedostatočnú činnosť Mestskej polície Košice na 

území MČ Košice-Dargovských hrdinov, najmä v oblasti pravidelnej kontroly parkovania 

vozidiel dlhších ako 5 metrov v zónach, kde je to zakázané. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – dodal, že na základe informácií od obyvateľov mestská polícia 

údajne nedostatočne dôrazne rieši znečisťovateľov kontajnerových stanovíšť prichytených pri 

vytváraní neporiadku v ich okolí. 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – informoval, že veliteľ Mestskej polície Košice – stanica 

Východ bude prítomný na zasadnutí Miestnej rady pri Miestnom zastupiteľstve MČ Košice-
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Dargovských hrdinov, kde zodpovie na prípadné podnety týkajúce sa činnosti mestskej 

polície. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa o možnosti úpravy prerastenej zelene zasahujúcej do 

priestoru chodníka, ktorý vedie od zastávky MHD Sečovská smerom na Palackého. Tiež sa 

opýtal na zodpovednosť za čistenie rigolov vo verejnej zeleni. 

 

PhDr. Erik Stiborek – uviedol, že mestská časť predmetný chodník vyčistila v rámci vlastných 

technických a personálnych kapacít, napriek tomu, že vlastníkom a správcom chodníka je 

Slovenská republika, resp. Slovenská správa ciest. Realizáciu údržby tohto typu peších 

komunikácií však dlhodobo odmieta. 

                                  - Ďalej dodal, že čistenie rigolov zabezpečuje Správa mestskej zelene 

v Košiciach (SMsZ). Mestská časť spravidla raz ročne SMsZ pomáha s ich čistením v rámci 

vlastných personálnych kapacít. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa o spôsobe riešenia prekrytia otvorenej šachty na 

chodníku na Bielocerkevskej ulici. 

 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – reagoval, že napriek tomu, že sa k predmetnej šachte nehlásila 

VVS, a.s., ani školské zariadenie v bezprostrednej blízkosti, bolo náročné určiť zodpovedného 

správcu šachty, ktorý by ju zároveň zaistil prekrytím. Mestská časť už začiatkom aktuálneho 

roka nákup poklopu pripravovala, avšak napokon ho nemohla realizovať z dôvodu viazania 

všetkých finančných prostriedkov smerom k splateniu existujúceho dlhu mestskej časti voči 

ŠFRB. Apelovaním starostu PhDr. Dominika Babušíka smerom k vedeniu VVS, a.s. už táto 

spoločnosť zabezpečila prekrytie plechovým poklopom.  

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa o možnostiach opravy poškodených obrubníkov na 

Bielocerkevskej ulici. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že nakoľko mesto Košice pripravuje nové verejné obstarávanie 

na spoločnosť zabezpečujúcu realizáciu opráv ciest a chodníkov v meste Košice, mestská časť 

rovnako plánuje víťaznú spoločnosť požiadať o opravu predmetných obrubníkov na 

Bielocerkevskej ulici v rámci budúcich ostatných prác plánovaných na území našej mestskej 

časti. 

 

Roland Georgiev – požiadal o hľadanie riešenia rozšírenia zúženej vozovky smerom do svahu 

na Tokajíckej ulici z dôvodu nedostatku miesta pri prejazde vozidiel, najmä veľkých 

mechanizmov Kositu. 

 

Mgr. Ľubor Kalafus – opýtal sa na aktuálny stav riešenia problematiky zákazu parkovania 

vozidiel na chodníkoch. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že naďalej platí pôvodná vyhláška, v zmysle ktorej je povolené 

státie vozidiel na chodníku za predpokladu, že úsek chodníka v šírke najmenej 1,5 metra ostal 

prejazdný. Od 1.10.2023 má dôjsť k úplnému zákazu takéhoto parkovania. Mestská časť na 

základe žiadosti mesta Košice začiatkom roka 2022 po fyzickej obhliadke identifikovala 

súbor konkrétnych miest na území mestskej časti, kde by bolo vhodné parkovanie vozidiel na 

časti chodníkov umožniť osadením dodatočného dopravného značenia. Tento zoznam bol 

zaslaný poslancom Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Dargovských hrdinov. Mestská časť 

zatiaľ nemá od mesta Košice informáciu o stave riešenia tejto otázky. 
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Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa o stave realizácie opráv výtlkov a značenia 

parkovacích čiar. 

 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – uviedol, že na základe informácie od námestníka primátora 

mesta Košice doručenej starostovi MČ Košice-Dargovských hrdinov platí, že mesto Košice 

aktuálne vyčerpalo všetky finančné prostriedky určené na súvislé opravy komunikácií a  

výtlkov. Rovnaká situácia platí aj pre vodorovné značenie na cestných komunikáciách.  

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – informoval sa o otázke zodpovednosti a systému čistenia 

kanalizačných vpustí na komunikáciách. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že zodpovedným subjektom je v tomto prípade mesto Košice, 

tiež dodal, že mesto Košice plánuje každú z kanalizačných vpustí na komunikáciách na území 

mestskej časti vyčistiť aspoň jeden krát za rok. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – zaujímal sa o stav procesu potenciálnej výstavby prepojovacích 

chodníkov na Exnárovej a Clementisovej ulici. 

 

Ľubomír Senčák – informoval, že na základe vyjadrenia ÚHA je nevyhnutné pri realizácii 

týchto chodníkov splniť viacero komplikovaných a nákladných podmienok (bezbariérovosť, 

zabezpečenie osvetlenia, dodržanie všetkých technických noriem na základe vopred 

spracovaného realizačného projektu, dobudovanie prepojenia na už existujúce chodníky 

v predmetnom priestore a i.). V minulosti navrhované jednoduché riešenie vybudovania 

týchto chodníkov pomocou využitia polopriepustných plastových tvárnic na základe 

uvedeného nie je možné. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – zaujímal sa o návrhy lokalít na umiestnenie ihriska K-Park 

v prípade víťazstve v hlasovaní. 

 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – informoval, že v žiadosti o zapojenie sa do projektu bol 

uvedený pozemok, na ktorom sa nachádzajú betónové plochy ihrísk na Benadovej ulici. 

Nakoľko by v prípade úspechu v hlasovaní o realizáciu ihriska K-park bolo nevyhnutné 

predmetné betónové plochy odstrániť, mestská časť uvažuje tiež nad možnosťou jeho 

umiestnenia na inú trávnatú plochu (svah pod Jaltskou ulicou využívaný na venčenie smerom 

k mulde). Zároveň prítomných členov komisie požiadal o diskrétnosť pri informovaní 

obyvateľov v súvislosti s plánovaným umiestnením ihriska. O konkrétnom výbere lokality 

budú rozhodovať poslanci Miestneho zastupiteľstva MČ Košice-Dargovských hrdinov na 

rokovaní zastupiteľstva 20.09.2023. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – informoval sa, kedy by podľa informácií mesta Košice malo dôjsť 

k otvoreniu podchodu na Adlerovej ulici. 

 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – reagoval, že na základe informácie riaditeľa Magistrátu mesta 

Košice platí, že vzhľadom na pomalé tempo odstraňovania nedostatkov zo strany zhotoviteľa, 

je aktuálnym termínom otvorenia podchodu koniec septembra 2023. Po odstránení 

predmetných nedostatkov bude začaté kolaudačné konanie, pričom až po pozitívnom 

rozhodnutí o skolaudovaní stavby môže byť podchod otvorený.  
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Ing. Matúš Novák, PhD. – požiadal o kontaktovanie príslušného referátu Magistrátu mesta 

Košice zodpovedného za realizáciu rekonštrukcie chodníka pozdĺž Hlinkovej ulice (cesta od 

hypermarketu Tesco smerom na Kurskú ulicu) o konkrétnom termíne ukončenia 

rekonštrukcie.  

      - požiadal o preverenie na dispečingu dopravného značenia možnosť 

predĺženia novovytvorenej plnej neprerušovanej čiary pri výjazde z Prešovskej cesty smerom 

na Kurskú ulicu za účelom zvýšenia bezpečnosti pri predmetnom výjazde z Prešovskej cesty. 

 

 

Komisia sa väčšinou svojich členov uzniesla na potrebe vypracovania štúdie realizovateľnosti  

- rozšírenia parkovacích kapacít pri Poliklinike Východ (plocha pri detskom oddelení), 

- rozšírenia zúženej vozovky na Tokajíckej ulici, 

- vybudovania prepojovacieho chodníka na Exnárovej ulici v zmysle požiadavky 

z predchádzajúcej komisie. 

 

 

 

K bodu 3/ 

 

Na záver Mgr. Marek Štefanisko poďakoval zúčastneným za aktívnu účasť.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Záznam zapísal:  PhDr. Erik Stiborek          

         Mgr. Marek Štefanisko, v.r. 

         predseda komisie 

 

 

 

 

Košice 08.09.2023 

 

 

 

 


